
Borger 9700 

Beretning for 2023/24 

Borger 9700 fejrer i år 10-års jubilæum.  

Borger 9700 blev s89et den 30. september 2013. 

Den første bestyrelse bestod af Marianne Nellemann, 

Erik Olesen, Malene Fisker, Morten Brix, Anni  

Schjønning, Karsten Frederiksen og Jens To9ing. 

Kon3ngentet blev dengang fastsat 8l kr. 100,00 for  

enkeltpersoner, 150,00 for husstand og 250 for 

virksomheder. Det er ikke blevet ændret i foreningens 

10. årige leve8d.  

• En af foreningens første opgaver var leje og 

indretning af vores lokaler i det gule hus med 

støTe fra bl.a. Risagerfonden og mange frivillige. 



• Bæredyg8gheds fes8val, Kulturdagen og 

Opera/ballet har været gennemgående events i 

alle årene. 

• Bæredyg8gheds ak8viteterne gennem alle årene 

har været store arbejdsopgaver. Vores første 

udsendte 4 siders ”avis” var nok den mest tunge 

at få udført. I dag kan vi få opbakning 8l en 24 

siders udsendt avis. Det viser hvor meget det med 

klima og det brede bæredyg8ghed er kommet for 

at blive. Nogle mener,  at det ikke er en succes 

hvis ikke det bliver et 8lløbs stykke. Vi mener at 

hvert år er der plantet små frø, der gør at vi alle 

sammen er blevet meget mere beviste om vores 

handlinger vedr. klima og bæredyg8ghed.  

• Vi har ha9 poli8kere der har rystet på hovedet 

over vores indsats. Vi er 8lfredse med at vi på det 



felt er kommet så langt som vi er. Vores ønske er 

at få vores kommune med ind i deTe arbejde 

således det kan bliver vores kommunes 

”Naturmøde”. 

• Vi havde i 2016 Den Kongelige Ballet i 

Rhododendron parken og det var en kæmpe 

oplevelse at kunne få denne 8l Brønderslev. Også 

dengang med Else Simonsen og Dorthe S8ller 

som tovholdere. Iflg. Det kongelige teaters 

optællinger var der et pænt stykke over 2000 der 

overværede balleTen.  

 

• Vi har sammen med andre arbejdet med indvielse 

af Buus scenen,  hvor vi havde Jens Chris8an 

Vandt 8l at synge 8l åbningen af denne. 



• Vi har og arbejder med bosætning bl.a. via vores 

folder "8d 8l dig og din familie” en rig8g god 

informa8ons folder der fortæller om de rig8ge 

mange daglige funk8oner vi kan nå indenfor 5 

min. Stor tak 8l Janne Jakobsen for ide grundlag- 

• Vi har startet Stafet for livet. Det var Lone 

Lønbros ide og er stadig under hende ledelse. 

Denne ak8vitet er nu udskilt fra borger 9700 og 

kører som en selvstændig forening. 

• Vi har ha9 mange musikarrangementer og andet 

underholdning på scenen i Rhododendronparken 

og i "Den Runde". 

Vi har ha9 Den kongelige Opera og øvrige opera 

events alle årene og får også i 2024 opera. 



• Vi har arbejdet for en ny og bedre Banegårds 

plads, den store ændring af vores bymidte var 

virkelig 8ltrængt.  

• Det er lykkedes at få 8lsagn om at få perronen på 

sta8onen forhøjet. DeTe 8l stor glæde for os alle, 

vi fik et prik på skulderen af Karlo Simonsen og vi 

håber det lovede projekt snart kommer i gang 

Sam8dig skal den nye kommende pendlerplads 

etableres. Den er meget nødvendigt for at få en 

god adgang 8l perronen, toilet forhold skal også 

komme på plads 

• Vi har deltaget i arbejdet i midtbyrådet. 

• Vi har deltaget ak8vt i Kulturhus Ny Hedelund, et 

meget stort  projekt, som kommer 8l at rumme et 

nyt museum( Museum for forsyning og 

bæredyg8ghed) et nyt Vildmosemuseum , Bas 



med ny biograf og teater, kulturskolen og ny 

restaurant. Alt deTe i floTe rammer i de 

bygninger som har huset Brønderslevs DNA, det 

vil være med 8l at lø9e Brønderslev meget. 

• Vi har arbejdet med turisme og vores 

des8na8onNord  turist selskab vil fremoverogså 

arbejde med bæredyg8g turisme. 

• Vi har arbejdet med at få  Poli8skole, madmarked 

og skøjtebane 8l byen. Hvilket dog ikke lykkedes, 

men vi gjorde forsøget. 

DeTe er blot nogle af de mange opgaver, projekter vi 

har ha9 "gennem hænderne". 

 

Vi er ak8ve med 2 hjemmesider Borger 9700.dk og 

Bæredyg8ghed-Vendsysel.dk og på FB.  



Borger 9700 har ca. 2500 følgere og Bæredyg8ghed- 

Vendsyssel ca. 700 følgere. 

Vi fejrer derfor Borger9700’s store arbejde, de mange 

frivillige, ski9ende bestyrelsers store arbejde med 

champagne og kransekage i dag. 

 

Også 2023 har budt på mange ak8viteter.  Vi har fulgt 

den udvikling, der hele 8den sker i Brønderslev og 

arrangeret mange ak8viteter for byens borgere: 

Vi fejrede Sankthans ved scenen i 

Rhododendronparken med stor hjælp fra Runa Friis 

Hansen og Mathias Christensen. Det var desværre 

ikke muligt at tænde bålet på grund af tørke. Vi havde 

to forskellige underholdninger: sang med Jeanet og 

Rune og musik med Dirty Frank. Der var tale med 

Lasse Riisgaard fra byrådet.  



Der var arrangeret heksebingotur i parken for de små, 

med slikkepinde, som præmie.  

Pølser vand/øl og vin kunne købes. 

Vi havde, som det er blevet en tradi8on, opera på 

scenen i parken. Det var heldigvis en dejlig 

sommerdag, så der kom rig8gt mange mennesker. 

Vi medvirkede i Kulturdagene. Borger 9700 havde 

med støTe fra fonde og kommunen skaffet penge 8l 

forlængelse af S8en 8l Verdens Ende takket være et 

stort arbejde af Henning Krabbe og prak8sk 

gennemførelse af Grøn Patrulje Grindsted og 

kommunen. Vi indviede den nye s8 den 14. maj med 

tale af borgmesteren, guidet tur gennem s8en ved 

Anders Kilgast Jensen fra Museum for forsyning og 

Bæredyg8ghed/MOSS. Museet har udarbejdet alle 

tekster på de skilte der er på s8en Der var musik ved 



Vivi Steffensen og der blev serveret pølser og 

sodavand ved BI’s venner. 

ForfaTerskolen medvirkede også med oplæsning. 

Vi har arrangeret to velbesøgte koncerter med Vivi 

Steffensen.   

I det 8dlige e9erår gennemførte vi den 9. 

bæredyg3ghedsfes3val med ak8viteter i hele 

Vendsyssel. Vi havde arrangementer med Nordværk 

og Brønderslev kommune med fokus på 

affaldssortering herunder teks8l affald, Landbrugets 

reduk8on af klimagasser, lavbundsjorde m.m 

frem8digt landbrug med medvirken af Jørgen E. 

Olesen og Søren Greve Olesen i samarbejde med 

LandboNord. Vi havde et møde med Chris8an Friis 

Bach om belastningen af Danmarks klimaregnskab fra 

importerede varer. Der var et velbesøgt arrangement 



på Knivholt med el-biler med deltagelse af FDM. Vi 

havde arrangeret besøg i vilde haver i Hjørring, 

Frederikshavn og Brønderslev kommuner. Et 

arrangement omkring Power to X  Det er blot et lille 

udsnit af de begivenheder, der blev akoldt.  

Bæredyg8ghedsudvalget består af: 

Runa Christensen, Ilse Hansen, Lisbeth Møller, Finn 

Verner Jensen, Anders Kilgast Jensen, Holger Hansen 

og Jens To9ing. 

Vi har i slutningen af 2023 i samarbejde med 

Brønderslev Bibliotek og Aarhus Universitet streamet 

en række spændende videnskabelige foredrag, der er 

gra8s og foregår på Biblioteket.  

Disse fortsæTer i 2024. 

 



Vi blev medlemmer Brønderslev Erhverv og af NBE 

(Netværk for Bæredyg8g Erhvervsudvikling Nord 

Danmark), der er sammenslutning af alle kommuner i 

Nordjylland og erhvervsvirksomheder, der arbejder 

med bæredyg8ghed. Vi er det eneste medlem, der 

ikke er en kommune eller erhvervsvirksomhed. 

 

Vi følger også grundigt med i kommunens arbejde 

med at forbedre kommunen. Vi ser gerne at der fra 

kommunal side gøres mere for at merne 

nedrivningsklare bygninger, som f.eks. i Algade, det er 

vig8gt der bliver taget ak8on på byens udstråling. En 

midtby skal ændres løbende. DeTe skal være et 

samarbejde mellem handel og kommune 



Brønderslev erhverv og Brønderslev Handel har en 

stor opgave i de mange tomme forretningslokaler. Der 

skal udvikles og tænkes nye 8ltag 

 

1000 tak 8l alle, der bakker op omkring vores 8ltag, 

tak 8l grupper og alle frivillige, der hjælper med 

mange prak8ske opgaver. 

 

Bestyrelsen i Borger 9700: 

Formand: Jens Tofting 

Næstformand: Per Nielsen 

Kasserer: Kirsten Thomsen 

Sekretær: Holger Hansen 

Medlem Ina Idskov 

Medlem: Runa Friis Hansen  


